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Summary :

The journey of the Maghreb to the Hijaz has played an important
role in the consolidation of cultural relations and proof of the degree of
exchange, influence and impact on all levels, starting from the friction
between the scholars and their reception to the intellectual production
that crystallized in the books of the journey. It reflects the view of
travelers who knew the Hijaz scholars. Monuments, and a source of
confidence in what they saw and lived, and the nature of the impact of

Moroccan travelers on the environment of Hijaz.

Résumé :
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Le voyage du Maghreb au Hijaz a joué un réle important dans la
consolidation des relations culturelles et la preuve du degré d’échange,
d’influence et d’impact a tous les niveaux, a partir des frictions entre les
savants et la production intellectuelle cristallisée dans les livres du
voyage. Monuments, et est une source de confiance dans ce qu'ils ont
vu et vécu, et la nature de I'impact des voyageurs marocains sur

['environnement Hijaz.
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